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17.09.2018 

 

Med henvisning til § 37 stk. 1 i Inatsisartuts forretningsorden, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

1. Er Naalakkersuisut åbne overfor, at såfremt forskellige mineraler udsender relativt 

megen stråler, at 0-tolerance forbeholdet også vil gælde for sådanne mineraler? 

2. Kan Naalakkersuisut garantere, at såfremt mineraler udsender stråler og befinder sig 

mindre end 6 km fra byer eller bebyggelser og derved kan udgøre sundhedsfare for de 

nævnte borgere, at man ikke vil tage skridt til at udvinde sådanne mineraler? 

3. Har Naalakkersuisut tænkt sig, at tillade udvinding af uranholdige mineraler? 

4. Har det noget på sig, at Naalakkersuisut er igang med tilladelsesproces til  

Kvanefjeldsprojektet? 

5. Vil Naalakkersuisut tage skridt til, at befolkningen bliver informeret om mulige 

konsekvenser af en evt. uranudvinding fra neutralt hold? 

6. Hvilken  holdning  har Naalakkersuisut til,  det videnskabelige vurderinger af 

farligheden ift.  Kvanefjeldprojektet? 

(Medlem af Inatsisartut Aqqaluaq B. Egede, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

Som medlem af Inatsisartut mener jeg, at det er vigtigt, at jeg får svar på de spørgsmål jeg hermed 

har stillet. Vi er blevet orienteret om, at der på Departementet er modtaget konkrete planer vedrørende 

mulig mineralefterforskningsaktivitet. Hidtil har man ikke taget konkret skridt til at informere om de 

eventuelle skridt på et videnskabeligt grundlag. Derfor er det nødvendigt, at man konkret får politisk 

orientering fra Naalakkersuisut om, på hvilken situation planerne befinder sig i. 

 

Jeg kræver, at svarene på mine spørgsmål gives indenfor 10 arbejdsdage.  

 


